
Geachte heer Van Rijn, 

 

Tijdens de Regeling van werkzaamheden van hedenmiddag (3 maart 2015) is naar aanleiding van het 

verzoek van het lid KEIJZER (CDA) om een (30-leden)debat met de staatssecretaris van 

Volksgezondheid, Welzijn en Sport over het bericht ‘Bizar dilemma voor ouderen’ (Trouw, 28 februari 

2015) verzocht een brief ter zake te ontvangen. Conform de nieuwe werkwijze (Presidiumbesluit 19 

februari 2014) is buiten de regeling van werkzaamheden geïnventariseerd welke eventuele 

vragen/aanvullende vragen in deze brief beantwoord moeten worden. Onderstaand treft u per 

fractie de aangeleverde aanvullende vragen, ter beantwoording in verzochte brief. 

 

SP-fractie: 

• Hoeveel verzorgingshuizen zijn inmiddels gesloten en hoeveel verzorgingshuizen dreigen 

te gaan sluiten komend jaar? 

• Hoeveel ouderen die inmiddels verhuisd zijn vanuit een verzorgingshuis zijn weer thuis 

gaan wonen en hoeveel ouderen zijn verhuisd naar een ander verzorgingshuis? 

• Kunt u aangeven welke zorg ouderen nog krijgen als zij kiezen voor zorg vanuit de 

gemeente en desbetreffende gemeente de huishoudelijke verzorging heeft gekort in 

uren of zelfs afgeschaft? 

• Hoe verhoudt uw visie op het langer thuis blijven wonen zich tot de situatie dat het voor 

veel ouderen gunstiger is om weer terug te gaan naar een verzorgingshuis, gezien er in 

veel gemeenten bezuinigd wordt op de Wmo? 

• Geeft u de garantie dat ouderen die ervoor kiezen om langer thuis te blijven wonen, niet 

gekort worden in zorg vanuit de Wmo? Zo nee, waarom niet? 

• In hoeverre kunnen ouderen daadwerkelijk vrijwillig de keuze maken om weer terug te 

gaan naar een verzorgingshuis, nu vele verzorgingshuizen inmiddels zijn gesloten of 

dreigen te gaan sluiten? 

• Met welke reden worden ouderen van boven de 80 jaar per telefoon of per brief 

geïnformeerd tot de keuze waar zij zorg kunnen krijgen? Vindt u het ook niet beter om 

deze ouderen in een persoonlijk gesprek te informeren? Gaat u dit laten regelen? 

• Ontvangt u signalen van huisartsen en ziekenhuizen die aangeven dat zij ouderen zien die 

door hun zorgbehoefte eigenlijk niet meer naar huis kunnen, maar tegelijkertijd ook geen 

indicatie krijgen voor een verzorgingshuis, met het gevolg dat deze ouderen langer in het 

ziekenhuis verblijven? Hoe vaak komt dit voor? 

 

CDA-fractie: 

• Hoeveel indicaties voor het volledig pakket thuis (VPT) lopen er op 1 januari 2016 af?  

• Kan er van deze VPT indicaties een onderverdeling/overzicht in zorgzwaartepakketten 

worden gemaakt? 

• Hoeveel mensen met een zorgzwaartepakket V&V 3 verblijven er op dit moment in een 

intramurale instelling? 

• Hoeveel zorgzwaartepakketten zijn er door de zorgkantoren in het totaal ingekocht voor 

2015 en kan er een onderverdeling worden gemaakt naar verschillende regio’s 

(zorgkantoren). 

 

PVV-fractie: 

• Hoeveel plekken zijn er nog beschikbaar voor lage zorgindicaties? Graag een specificatie per 

ZZP  

• Hoeveel mensen hebben op dit moment een lage zorgindicatie (ZZP 1 t/m 4)? Hoeveel van 

deze personen maken gebruik van zorg met verblijf? Hoeveel van deze personen maken 

gebruik van VPT? 



• Klopt het dat de weg terug naar het verzorgingshuis lastig is, omdat deze verdwijnen en hier 

inmiddels leegstand is ontstaan?  

• Klopt het dat het VPT goedkoper is, dan het verzilveren van een plek binnen instelling? 

• Bent u bereid het VPT te blijven aanbieden binnen de Wlz voor deze groep ouderen? Zo nee, 

waarom niet een terugkeer naar verzorgingshuis staat immers haaks op uw beleid om langer 

thuis zelfstandig te wonen?  

• Deelt u de mening dat deze groep ouderen hun recht op zorg verliest door de overstap van 

Wlz naar Wmo? Zo nee, kunt u dat uitleggen? 

• Kunt u aangeven hoe deze uitwerking van de Wlz zich verhoudt tot uw uitspraak “De trend is 

al langer dat mensen in hun eigen omgeving willen blijven en daar de zorg en ondersteuning 

ontvangen die zij nodig hebben. Het kabinet past het beleid daarop aan: zorg dichtbij en zorg 

op maat”? Wat is het maatwerk in deze? 

 

ChristenUnie-fractie: 

• Indien ouderen zich bedenken kunnen ze volgens de staatssecretaris altijd en alsnog kiezen 

voor zorg in een verzorgingstehuis, hoe werkt dit in de praktijk? Wie is er verantwoordelijk 

voor het vinden van een plek in een verzorgingstehuis? Wat gebeurt er als er geen plek 

beschikbaar is? 

• Wat zijn de financiële consequenties van het voorstel van branchevereniging Actiz om het 

pakket met zorg aan huis voor ouderen te behouden? Wat zijn de beleidsconsequenties van 

dit voorstel? 

 

50PLUS-fractie: 

• Acht u de ontwikkeling dat ouderen die zelfstandig zijn gaan wonen terug moeten verhuizen 

naar het verzorgingshuis om hun pakket aan zorg te behouden, in overeenstemming met uw 

beleid? Graag een toelichting. 

• Realiseert u zich dat degenen die gedwongen door de omstandigheden, de keuze hebben 

gemaakt om weer zelfstandig te gaan wonen, nu weer voor een moeilijke keuze worden 

gesteld, namelijk die tussen opnieuw te verhuizen of genoegen te nemen met minder zorg? 

Hoe vrij is deze keuze nu werkelijk als je afhankelijk bent van zorg? Graag een toelichting. 

• Hoe verhoudt zich deze ontwikkeling tot het feit dat veel verzorgingshuizen (gaan) sluiten? 

Levert dit niet een extra druk op het toch al beperkt aantal beschikbare 

verzorgingshuisplaatsen?  

• Bent u bereid te zorgen voor een oplossing voor deze groep, waarbij zij niet opnieuw hoeven 

te verhuizen om hun zorg niet te verliezen of anders een deel van hun zorg kwijtraken? 

Graag een toelichting. 

 


